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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan fogják tudni igénybe venni a kedvezményes 
gázár elszámolást a több generációnak otthont adó, de egy mérőórával rendelkező családi 
házban élők?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A  K/908.  számú  írásbeli  választ  igénylő  kérdésemre  adott  válaszát  köszönettel  megkaptam.
Örömmel olvastam, tájékoztatóját, miszerint „A Kormány vizsgálja, hogy a kedvezményes gázár
elszámolás igénybe vehető legyen a több generációnak otthont adó, de egy mérőórával rendelkező
családi házak esetében.”
Mondhatnánk, hogy jobb későn, mint soha, hiszen az Orbán-kormány által bevezetett – Szijjártó
Péter korábbi szavai szerint is egyébként szükségtelen – lakossági gázáremelés egy évi 2000 m3

földgázt fogyasztó háztartás esetében 90%-os, egy 2500 köbmétert fogyasztó háztartásnál közel 200
%-os  áremelést  jelent,  egy  3000  köbméter  földgázt  fogyasztó  háztartásnál  pedig  majdnem
négyszeresére emelt fajlagos földgázárat jelent. Egyik sem feltétlenül az a fogyasztási kategória,
ahol úszómedence, jakuzzi és egyéb luxusberendezések fűtése miatt nagy a fogyasztás.
Sokkal inkább azokról a családi házban élőkről van szó, ahol rossz a szigetelés, vagy ahol több
generáció, nagyszülők, szülők, gyerekek élnek együtt, de közösen, egy mérőórán keresztül építették
ki  a  ház  gáz-  vagy  áramellátását.  Számos  olyan  elkeseredett  visszajelzést  kaptam családoktól,
miszerint a rezsicsökkentés szabályainak megváltozása miatt, önhibájukon kívül a meghatározott
átlagos szint feletti fogyasztóvá váltak.
Ön  korábban  azt  a  tanácsot  adta  nekik,  hogy  alakuljanak  társasházzá!  Ez  azonban  komoly
adminisztratív  és  többszázezer  forintra  rúgó anyagi  terhet  ró  az  érintettekre.  Meg kell  ugyanis
fizetni  az  ügyvédi  költségeket,  az  alaprajzot  készítő  földmérő  mérnök  munkáját,  valamint  az
ingatlan-nyilvántartási díjat is. Sőt, mivel az eljárás elhúzódásának veszélye további veszteségekkel
fenyeget, ezért soron kívüli eljárás esetén még további kiadás is felmerül.



 
Éppen  ezért  tettem fel  a  kérdést,  hogy  ők  számíthatnak-e  valamiféle  segítségre  a  Kormánytól.
Kaphatnak-e segítséget például a társasházzá alakulás gyorsításához, egyszerűsítéséhez?
Az Ön megbízásából válaszoló államtitkár már nem ezt az irányt javasolta. Válasza szerint:  „A
Kormány  vizsgálja,  hogy  a  kedvezményes  gázár  elszámolás  igénybe  vehető  legyen  a  több
generációnak otthont adó, de egy mérőórával rendelkező családi házak esetében.”
A Technológiai  és  Ipari  Minisztériumnak  elküldött  hasonló  tárgyú  kérdésemre  adott  válaszban
ugyanakkor semmi ilyesmi nem szerepelt.
Mindebből többféle kérdés adódik. Valóban zajlik-e ilyen vizsgálat? Ha igen, mikor lehet döntés, és
a  Technológiai  és  Ipari  Minisztérium  miért  nem  tud  róla?  A  minisztérium  parlamenti
államtitkárságán dolgozók felkészületlensége az ok, vagy esetleg az energetikai szabályozás már
csak  papíron  tartozik  a  tárcához,  valójában  nem  Palkovics  László  minisztériuma  készíti  az
energetikai tárgyú előterjesztéseket?
A válaszok és a  korrekt,  pontos tájékoztatás azért  is  lehet  fontos,  mert  az érintett  családok így
esetleg  nem kezdenek  bele  egy  többszázezer  forintos  költséggel  járó  átalakításba.  Ha  azonban
mégis  megfosztva  maradnak  az  olcsóbb  energiától,  akkor  nem  érdemes  tovább  várniuk  az
átalakítások megkezdésével.
Mindezek alapján kérdezem Miniszter Urat:

1. Hogyan fogják tudni igénybe venni a kedvezményes gázár elszámolást a több 
generációnak otthont adó, de egy mérőórával rendelkező családi házban élők?

2. Mikorra várható a K/908/1. számú válaszban jelzett vizsgálatok vége?
3. Mikortól várható, hogy a hogy a kedvezményes gázár elszámolás igénybe vehető legyen a

több generációnak otthont adó, de egy mérőórával rendelkező családi házak esetében? 
4. A jelenleg átlagfogyasztásként meghatározott mennyiséghez képest mekkora 

többletfogyasztás lesz még kedvezményes áron igénybe vehető?
5. Melyik tárcánál zajlik a döntés előkészítése?

Tisztelettel várom válaszát.
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